
Referat fra Generalforsamling 
i Herringløse Landsbyråd 2019


Mandag d. 29/4 2019 kl. 19:00 på Herringløse Skole


Der var til generalforsamlingen knap 40 fremmødte

1. Valg af dirigent.
2. Valg af referent og stemmetællere.
3. Formandens beretning for det forgangne år.
4. Fremlæggelse af årsregnskab for det forgangne år til godkendelse.
5. Fremtidigt arbejde og budget samt fastsættelse af kontingent.
6. Indkomne forslag.
7. Valg af formand – ulige år.
8. Valg af bestyrelsesmedlemmer.
9. Valg af kritisk revisor.
10. Eventuelt.  
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1. Valg af dirigent 
Poul Fejer Christiansen blev valgt som dirigent uden modkandidater.

Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indkaldt og annonceret iht. 
gældende vedtægter.

2. Valg af referent og stemmetællere 
Kasper Reck-Nielsen blev valgt som referent uden modkandidater. Lotte Kofoed blev valgt 
som stemmetæller.

3. Formandens beretning for det forgangne år 
Formand for landsbyrådets bestyrelse, Anders Gøricke, fortalte om arbejdet med det 
østlige gadekær. Roskilde kommune har bevilliget 150.000 til forskønnelse af gadekæret, 
og en arbejdsgruppe, landsbyrådet og Roskilde kommune har arbejdet på opgaven. Der er 
bla. blevet fældet en række træer ved gadekæret, og vandkvaliteten er søgt forbedret ved 
tilsætning af vandbakterier.

Arbejdet med stier i lokalområdet har ligget lidt stille et stykke tid, men der er fortsat 
tanker om at fortsætte arbejdet. Der er de seneste år etableret tre stier, hvilket viser, at det 
kan lade sig gøre.

Der har været en del diskussionen vedrørende gadejord, og emnet ønskes derfor 
behandlet senere på generalforsamlingen.

Ejeren af Rytterkær 3 har fået godkendelse til at anvende bygningerne til kollegie i tre år. 
Der bor pt. ca. 20 personer i lejlighederne. Der har været afholdt et møde mellem ejer, 
landsbyrådet, Roskilde kommune og en arkitekt omkring fremtidsplanerne. Der er bla. 
opnået byggetilladelse til genopførelse af en hal på området. Eventuelle spørgsmål 
vedrørende den nye anvendelse og evt. uklarheder kan rettes til ejeren og alternativt til 
landsbyrådet.

Skt. Hans festen blev i 2018 afholdt som tidligere, og på trods af sammenfald med større 
sportsbegivenhed i fjernsynet var der et pænt fremmøde. Peter og Tina Hansen havde igen 
i år sørget for helstegt pattegris og fik stor tak. Årets båltaler var folketingsmedlem for 
Liberal Alliance Laura Lindahl, som bla. talte om fællesskabet og de sociale mediers 
indflydelse herpå. Støttegruppen til Herringløses flygtninge fik prisen som årets ildsjæle.

Der er i det vestlige gadekær fortsat problemer med overfodring af ænderne, hvilket fører 
til forringet vandkvalitet (grumset vand) og mange siv. Roskilde kommune vil først hjælpe 
med oprensning, når dette problem er løst.
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Anders Gøricke roste holdet bag Herringløse Tidende for bladets gode indhold og flotte 
layout og deraf følgende mange annoncører. Kim og Laila Greiff vil gerne stoppe som 
redaktører efter næste nummer af Herringløse Tidende, og en eller flere nye redaktører 
blev derfor efterspurgt.

Et tilbagevendende emne har været ældre i Herringløse. Der har været forslag om indkøb 
af dele-cykler, et fremtidsværksted og mande- og kvindeklubber. Kommunen har været 
ansøgt om midler til arbejdet, dog uden held.

Der var blevet efterspurgt flere og bedre parkeringspladser ved Veksø station. Efter en god 
dialog med Egedal kommune er der nu kommet skred i sagen og udsigt til forbedring af 
forholdene.

Der vil d. 9 maj 2019 blive afholdt møde i gymnastiksalen på Herringløse skole angående 
den planlagte Ring 5 eller 5,5 (hhv. øst eller vest om Herringløse). En lang række 
kommunalpolitikere vil deltage i mødet. Emnet blev tidligere i år debateret på et møde i 
Sengeløse med deltagelse af landsbyrådet. Ringvejen forventes at kunne etableres indenfor 
en 10-årig periode.

Der var herefter en række spørgsmål til formandens beretning. Gurli Hansen efterspurgte 
ifht. arbejdet med dele-cykler flere cykelstier. Poul Fejer Christiansen bemærkede, at der i 
Roskilde kommunen blev arbejdet på flere cykelstier. Lillian Sørensen ønskede, at stier 
blev vedligeholdt af kommunen, hvilket blev taget til efterretning af landsbyrådets 
bestyrelse.

Forsamlingen godkendte herefter formandens beretning.

4. Fremlæggelse af årsregnskab for det forgangne år til 
godkendelse 
Foreningens kasserer, Kasper Reck-Nielsen, fremlagde årsregnskabet, der viste indtægter 
på kr. 32.455,00 (en stigning på kr. 1502,50 ifht. året før) og udgifter på kr. 24.151,88 (kr. 
5.894,32 mindre end året før) og dermed et samlet resultat på kr. 8.303,12. Landsbyrådets 
samlede formue er per 1. april 2019 kr. 45.340,51. 

Medlemstallet var i det forgangne år 115. Både kontingent og annonceindtægter var på 
niveau med året før. Primære udgifter var trykning af tidende, reparation af bænk ved 
gadekær, ny flagallé, Skt. Hans festen samt afholdelse af diverse møder. 

Årsregnskabet blev godkendt af forsamlingen.
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5. Fremtidigt arbejde og budget samt fastsættelse af 
kontingent 
Kasper Reck-Nielsen gennemgik kort budgettet for næste år, som overordnet forventes at 
ligge inde for de samme rammer som regnskabet for dette år. Årets juletræstænding bliver 
sædvanligvis støttet med kr. 1.000 og det blev besluttet, at det også skulle være tilfældet i 
det kommende år.

Kontingentet for det kommende år blev fastsat til kr. 125, som også var kontingentet i det 
forgangne år.

 
6. Indkomne forslag 
Vejbumpet ved byskiltet på Sengeløsevej har været årsag til adskillige gener for de 
umiddelbare naboer. Både i form af påkørsler og støj fra tung trafik. Den hidtidige dialog 
med Roskilde kommune har ikke ført til resultater, og der var derfor ønske om, at 
landsbyrådet involverede sig i sagen. Landsbyrådet vil følge op på sagen og gå i dialog 
med kommunen.

Der blev holdt 5 minutters pause, hvorefter generalforsamlingen fortsatte med indkomne forslag til 
vedtægtsændringer.

Charlotte Friis Bach Ryhl fortalte om sin dialog med bl.a. Roskilde kommune og 
geodatastyrelsen ang. gadejord i Herringløse. Charlotte forklarede, at hun ikke er gået ind 
i denne dialog pga. en speciel interesse i gadejord eller interesse i at eje gadejord, men pga. 
den diskussion, der har været i byen, og pga. landsbyrådets arbejde med gadejord. Det har 
været et vanskeligt emne med en lang dialog med offentlige myndigheder. Charlotte har 
ifm. arbejdet udfærdiget et dokument, der beskriver hendes undersøgelser, og som er 
blevet delt på facebook. Det har ikke været muligt at nå til enighed med alle parter i 
diskussionen, og konklusionerne er derfor udtryk for egne holdninger. Charlotte 
opfordrede herefter forsamlingen til at stille spørgsmål til emnet.

Der blev bla. spurgt ind til, hvori holdningsforskellene består. Charlotte forklarede, at det i 
første omgang er et spørgsmål om, hvem der ejer gadejorden. Roskilde kommune har 
oplyst, at gadejorden ikke er blevet herreløs. Der har siden 1958 været en forening i 
Herringløse, senest i form af landsbyrådet, der har administreret gadejorden. 
Landsbyrådet er den eneste forening, der repræsenterer ejerne, og behøver ikke af den 
grund inkludere alle ejere. Charlotte understregede, at landsbyrådet ikke ejer gadejorden, 
men blot administrerer den på vegne af ejerne. Da der ikke er tvivl om, hvem ejerne er, 
anså Charlotte det ikke for nødvendigt med en ejendomsdom, hvilket også vil være 
unødigt besværligt. 

Der har de seneste år været to sager om hævd ifht. gadejord. Charlotte forklarede, at hævd 
kan vindes efter 20 år og kræver underskrift fra enten alle ejere eller fra administrator. I de 
sager, hvor Roskilde kommune har underskrevet hævd-aftale, har der været tale om en 
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procedurefejl, da kommunen ikke er ejer af gadejorden i Herringløse. Det blev ikke anset 
som nødvendigt at diskutere gamle hævdsager.  Skulle der være spørgsmål eller 
kommentarer ifm. disse sager, kan de rettes til landsbyrådet.

Charlotte forklarede, at de forslåede vedtægtsændringer var ment som en præcisering af 
de eksisterende vedtægter, og at de overordnet set ikke ændrer noget, men måtte anses 
som nødvendigt i betragtning af den diskussion og usikkerhed, der har været.
Som administrator har landsbyrådets bestyrelse desuden været forpligtet til at reagere på 
brug af gadejord, og et andet formål med vedtægtsændringerne var at flytte dette ansvar 
til medlemmerne.

Der blev spurgt ind til omfanget af gadejorden. Charlotte forklarede, at der var mange 
ikke-sammenhængende områder rundt omkring i byen, og at gadejordsarealet de senere 
år er blevet reduceret med mere end 100 kvadratmeter grundet førnævnte hævd sager.

Christian Sørensen roste Charlottes arbejde, og det blev besluttet, at det var tid til at se 
fremad ifht. hævdsagerne. 

I vedtægtsændringsforslagenes §21 stk. 2, §21a stk. 2, §21b stk. 2, §21c stk. 2 og §21d stk. 2 
nævntes “offentliggøres ved annoncering i lokale blade og/eller på de relevante sociale 
medier”. Det blev af forsamlingen besluttet, at der til alle disse passager skulle tilføjes 
“og/eller gennem lokale opslag”. 

Forsamlingen stemte derefter for samtlige af de foreslåede vedtægtsændringer.

7. Valg af formand 
Anders Gøricke meddelte, at han ikke ønskede at genopstille til posten som formand for 
landsbyrådets bestyrelse, og takkede af efter næsten 20 år i landsbyrådet med klapsalver 
fra forsamlingen og en gave fra foreningen som en symbolsk tak for det store arbejde.

Christian Gervø blev valgt som formand uden modkandidater.

8. Valg af bestyrelsesmedlemmer 
Henrik Lauridsen blev genvalgt som bestyrelsesmedlem og som bestyrelsesmedlem for 
pladsen tidligere indehavet af Christian Gervø valgtes Lotte Munk.

Eva-Carina Nørskov og Nicki Nielsen valgtes som suppleanter.

9. Valg af kritisk revisor 
Som foreningens revisorer genvalgtes Ulla Sørensen og Lars Ole Pedersen.
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10. Eventuelt 
Jens Hansen efterspurgte at sten og træstammer ved gadekæret blev fjernet, da det var 
blevet lovet ved borgermøde for tre år siden. Der var ikke enighed i forsamlingen om, at 
det var blevet besluttet at fjerne stenene, kun at man kunne se på at arrangere dem 
anderledes. 
Trafikken på Herringløse Bygade blev diskuteret, og der blev opfodret til, at man 
kontaktede midt- og vestsjællands politi med ønske om flere fartkontroller.

Der blev opfordret til at søge jobbet som redaktør af Herringløse Tidende, og det blev 
foreslået, at medlemmer af bestyrelsen kunne bistå med arbejdet.

Konsekvenser og muligheder ifht. ring 5 blev diskuteret. 

Dirigenten afsluttede herefter generalforsamlingen.
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Kort referat fra generalforsamling i landsbyrådet 
Det fulde referat kan findes på www.hh-portalen.dk. Det korte referat herunder kan desuden også 
findes på Herringløse - dueslaget.

Mandag d. 29. april 2019 blev der kl. 19.00 afholdt generalforsamling i Herringløse 
landsbyråd på Herringløse skole. Der var knap 40 fremmødte. Poul Fejer Christiansen blev 
valgt som dirigent og konstaterede indledningsvis, at generalforsamlingen var lovligt 
indkaldt. Kasper Reck-Nielsen blev valgt som referent. 

Anders Gøricke aflagde formandens beretning for det forgangne år, og fortalte bl.a. om 
arbejdet med det østlige gadekær, herunder beskæring af træer og forbedring af 
vandkvaliteten, om nye og gamle stier i landskabet, om gadejord og den diskussion det 
har medført, og om de nye planer for Rytterkær, som har fået en 3-årig godkendelse til 
anvendelse som kollegie. 

Skt. Hans festen var blevet afholdt som vanlig. Årets båltaler var Laura Lindahl (LA), og 
Peter og Tina Hansen leverede igen i år en helstegt pattegris. Årets Herringløseborger var 
støttegruppen til Herringløses flygtninge. 

Det vestlige gadekær er fortsat plaget af ringe vandkvalitet, og Roskilde kommune vil pt. 
ikke hjælpe med oprensning pga. fortsat overfodring af gadekærets ænder. 

Anders Gøricke roste Herringløse Tidende for godt indhold og et flot layout, og efterlyste 
samtidig en ny redaktør, da Kim og Laila Greiff stopper efter næste udgave af Tidende. 

Ældre i Herringløse har været et tilbagevendende emne, og der er fortsat planer om bl.a. 
dele-cykler og fremtidsværksted. 

Efter en god dialog med Egedal kommune, og takket være en stor indsats fra Poul Fejer 
Christiansen, er der nu udsigt til bedre parkeringsforhold ved Veksø station.

Der vil d. 9/5 blive afholdt et arrangement i gymnastiksalen på Herringløse skole om den 
planlagte ring 5 med deltagelse af flere kommunal- og folketingspolitikere.

Formandens beretning blev godkendt af forsamlingen.

Foreningens kasserer, Kasper Reck-Nielsen, fremlagde årsregnskabet, der viste indtægter 
på kr. 32.455,00 og udgifter på kr. 24.151,88, og dermed et samlet resultat på kr. 8.303,12. 
Landsbyrådets samlede formue er per 1. april 2019 kr. 45.340,51. Regnskabet blev 
godkendt af forsamlingen, som også besluttede, at næste års kontingent forbliver uændret: 
kr. 125.

Der var to indkomne forslag til generalforsamlingen. Det første vedrørte forbedring af de 
trafikale forhold ved vejbumpet nær byskiltet på Sengeløsevej. Landsbyrådet vil 
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fremadrettet arbejde på en dialog med Roskilde kommune herom. Det andet indkomne 
forslag var en række vedtægtsændringsforslag vedrørende gadejord. 

Charlotte Friis Bach Ryhl gennemgik forskellige juridske forhold omkring gadejord, samt 
den hidtidige dialog med Roskilde kommune og Geodatastyrelsen. Med udgangspunkt i 
et fyldigt skrifteligt materiale, der har været tilgængeligt på Herringløses facebookside før 
generalforsamlingen, svarede Charlotte på spørgsmål fra forsamlingen. Der var en god og 
konstruktiv diskussion om emnet og en general holdning til, at tiden var inde til at se 
fremad. Alle vedtægtsændringerne blev vedtaget af forsamlingen og udgør nu §20 og §21 i 
landsbyrådets vedtægter (som kan findes på foreningens hjemmeside, www.hh-
portalen.dk)

I ulige år er landsbyrådets formand på valg. Anders Gøricke ønskede ikke genvalg og ny 
formand er Christian Gervø, der blev valgt uden modkandidater. Christian efterlod 
dermed en ledig bestyrelsespost. Lotte Munk blev valgt som nyt bestyrelsesmedlem, og 
Henrik Lauridsen blev genvalgt. Som suppleanter blev valgt Nicki Nielsen og Eva-Carina 
Nørskov.

Ulla Sørensen og Lars Ole Pedersen blev genvalgt som foreningens revisorer.

Under eventuelt blev sten/stammer ved vestre gadekær, fartbegrænsninger og ring 5 
diskuteret. Poul Fejer Christiansen lukkede kl. 21.20 generalforsamlingen.

Det fulde referat kan læses på foreningens hjemmeside.
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